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Begrotingsnieuws
Algemene Beschouwingen in Veldhoven op 13 november

i De gemeenteraad stelt ieder jaar de begroting vast. 
De begroting geeft een totaaloverzicht van alle 
verwachte inkomsten en uitgaven van de gemeente 

Veldhoven voor de komende vier jaar. Dit jaar vindt de 
begrotingsbehandeling, ook wel de Algemene Beschouwingen genoemd, 

op 13 november 2018 plaats.

Tijdens deze Algemene Beschouwingen geven de raadsfracties hun visie op de 
gemeentebegroting 2019-2022 en de plannen van het college van Burgemeester 
en Wethouders voor de komende periode. Met het indienen van amendementen 
en moties kunnen raadsfracties de begroting wijzigen of het college verzoeken 
om iets uit te voeren. Op deze manier proberen de politieke partijen de voor hun 
belangrijke speerpunten te realiseren.

AGENDA OP 13 NOVEMBER

10.00 uur* 1. Opening
2. Trekking stemmingsnummer
3. Vastellen definitieve agenda
4. Algemene Beschouwingen over 

Programmabegroting 2019-2022
Eerste termijn
Iedere fractie krijgt 10 minuten spreektijd voor betoog

12.15 uur Beantwoording door het college van vragen die expliciet zijn 
gesteld door de raad in de eerste termijn

12.30 uur Pauze/lunch
De gemeenteraad van Veldhoven heeft 27 raadsleden, verdeeld over 9 raads
fracties: VVD (6), GBV (6), SENIOREN VELDHOVEN (3), VSA (3), CDA (2), 
PvdA (2), D66 (2), BurgerPartij Veldhoven (2), Lokaal Liberaal (1).
De coalitie is gevormd door de VVD, GBV en PvdA.

In het vervolg van dit Begrotingsnieuws kunt u lezen over de visie en de speer
punten van alle negen raadsfracties in de gemeenteraad van Veldhoven voor de 
Programmabegroting 2019.

De begrotingsbehandeling vindt plaats in een openbare raadsvergadering op 13 
november 2018 en start om 10.00 uur in de Raadzaal van het gemeentehuis in 
Veldhoven. U bent hierbij van harte welkom.

Kijk voor meer informatie over de Algemene beschouwingen en de Programma
begroting 2019 op www.veldhoven.nl/programmabegroting.

13.30 uur Hervatting Algemene Beschouwingen over 
Programmabegroting 2019-2022
Tweede termijn 
^ Debat over de eerste termijn 
^ Behandelen van moties en amendementen:

5. Vaststellen Programmabegroting 2019-2022
^ Stemmen over amendementen 
^ Stemmen over raadsbesluit 18.116:

Vaststellen Programmabegroting 2019-2022 
^ Stemmen over moties

6. Vaststellen Belastingtarieven 2019

7. Vaststellen Kwartaalrapportage MI-2018

17.00 uur 8.Sluiting

*De vermelde tijden zijn indicatief/inschattingen.

Fit voor de toekomst

CITYCENTRUM TOEKOMSTBESTENDIG
Het gaat langzaam weer beter in 
de detailhandel. Dat zien we te
rug in het straatbeeld van zowel 
de Kromstraat als het Citycen- 
trum. Er is gelukkig steeds min
der leegstand. Het Citycentrum 
begint steeds meer te leven. Dit is 
mede te danken aan de inzet van 
de ondernemers en vrijwilligers. 
Het Cityfest en de 112-dag zijn 
hiervan mooie voorbeelden. Wij 

denken dat er meer nodig is om de levendigheid voor 
de toekomst, ook in mindere tijden, te blijven garan
deren. Een vorm van gratis parkeren waarbij ook reke
ning wordt gehouden met overlast voor omwonenden 
zien wij als voorwaarde voor een toekomstbestendig 
Citycentrum.

FINANCIËN OP ORDE
De schuldenlast die ons jarenlang 
boven het hoofd hing, neemt ge
lukkig weer langzaam af. Grond- 
verkopen zitten in de lift. De 
schop in Zilverackers staat in de 
grond en bedrijven blijven zich 
graag in Veldhoven vestigen. Met 
de opbrengst van de grondverko- 
pen lossen we onze schulden af. 
De rentelasten maar ook het ri-Jos van Daele
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Vivianne van Wieren

sico van een renteverhoging worden hierdoor steeds 
kleiner. Veldhoven krijgt haar financiën op orde!

LAGE WOONLASTEN
Een lagere schuldenlast alleen is 
onvoldoende om financieel ge
zond te blijven. De bereikbaarheid 
en het vestigingsklimaat voor zo
wel inwoners als bedrijven verdie
nen blijvende aandacht. Voorzie
ningen als ons zwembad en een 
toekomstbestendig Citycentrum 
maar ook het wegennet en het 
groenonderhoud moeten blij
ven voldoen aan de Veldhovense 

standaard. Een OZB-verhoging is daarom onvermijde
lijk. Er is afgesproken dat Veldhoven langdurig bij de 
25% goedkoopste gemeenten van Nederland hoort. 
Met de huidige plannen voldoen we daar ruimschoots 
aan.

Peter Saris

BETAALBARE WONINGEN VOOR JONGEREN
Woningen worden duurder. Onze 
Veldhovense jongeren lukt het 
steeds moeilijker om in Veldho
ven te kunnen blijven wonen. 
Hetzelfde geldt voor jongeren die 
na hun studie willen terugkeren 
naar Veldhoven. Deze jongeren 
zijn belangrijk voor Veldhoven. 
Als inwoner, als vrijwilliger, voor 
het verenigingsleven, als mantel- 
zorger maar ook gewoon omdat 

ze hier geboren of opgegroeid zijn. Zij bepalen mede 
de identiteit van ons mooie Veldhoven. Daarom moe
ten we hen juist helpen. Wij willen dat er een actie
plan voor starterswoningen komt. Met relatief weinig 
middelen, kunnen we de ontgroening van Veldhoven 
tegengaan door juist deze groep jongeren voor Veld
hoven te behouden.

Sander Antonis

LAAGDREMPELIGE COMMUNICATIE
De wereld om ons heen veran
dert in een hoog tempo. Com
municatie gaat sneller en ook 
onze ouderen leren omgaan met 
de gemakken van het moderne 
communiceren. Communicatie 
via mobiele telefoon, bijvoor
beeld via WhatsApp, is in alle 
leeftijdsgroepen tot de nieuwe 
standaard gaan behoren. Dit 
geldt nog niet voor de gemeente 

zelf. Wij vinden dat we als trotse gemeente, in het 
hart van Brainport, als eerste deze nieuwe communi
catievorm moeten omarmen.

MANTELZORGERS
Het belang van goede mantelzor- 
gers wordt met de tijd groter. Ook 
onze inwoners vergrijzen. Steeds 
meer van hen zijn afhankelijk van 
anderen. De zorg van de vele 
mantelzorgers die Veldhoven rijk 
is en die elke dag weer opnieuw 
geleverd wordt, is van onschat
bare waarde. Dat moeten we ons 
blijven realiseren. De dankbaar
heid richting deze groep vrijwilli

gers kan niet vaak genoeg worden onderstreept.

Jean-Pierre Kaspers

Yentl van Bakel

Kijk op onze website: 
www.vvdveldhoven.nl of volg ons op 

de verschillende sociale media
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GBV: Lokaal Krachtig!
De raadsfractie van GBV heeft een flinke verjonging ondergaan en er is op een aantal terreinen capaciteit toege
voegd: De nieuwe raadsleden worden in hun werk ondersteund door twee zeer ervaren steunfractieleden. Samen 
met de twee GBV wethouders, Mariënne van Dongen-Lamers en Hans van de Looij, staan ze voor u klaar om de 
belangen van álle Veldhovenaren te vertegenwoordigen.

De Programmabegroting van dit jaar omvat voor GBV heel veel herkenbare punten. Dat is ook niet gek, want 
deze begroting bevat de eerste vertaling van het unaniem door de raad aangenomen coalitieakkoord. Het thema 
van dat programma 'Samen, stabiel en sterk' is GBV op het lijf geschreven.

Gemeente Belangen
Ved hoven

ERIC VAN DOREN:
Ik ben vooral blij dat de financiën 
stabiel en op orde zijn. Natuurlijk 
hebben we nog zorgen en uitda
gingen, maar het totale plaatje 
van deze begroting ziet er prima 
uit.

WIM GROENENDIJK:
We kunnen ook niet blíjven 
schrapen in de begroting. Er 
moet ook nog geld overblijven 
voor de alledaagse dingen als 
groenonderhoud en het oprui
men van zwerfvuil. Veel mensen 
is dit een doorn in het oog.

mĩalt'

PIERRE BIJNEN:
En het zijn juist onze inwoners die 
op veel gebieden een bijdrage le
veren als vrijwilliger of mantelzor
gen We willen vanuit GBV graag 
op zoek naar hoe we de vrijwilli
gers in de wijken nog beter kun
nen ondersteunen.

TAVITA VAN GALEN:
Een van die zorgen betreft na
tuurlijk het sociaal domein. GBV 
vindt het van belang dat we de 
zorg kunnen blijven bieden aan 
ieder die dat nodig heeft. Geen 
budgetplafonds in Veldhoven!

FRANK DE LEPPER:
Een kritisch geluid is ook op zijn 
plek. De doelen en resultaten 
van de programmabegroting 
zijn nog niet overal even helder 
omschreven. GBV hoopt dan ook 
op een doorontwikkeling van dit 
document.

JANNIE ROOSEN:
Wat niet zo in de programmabe- 
groting staat, maar wel belangrijk is 
de komende jaren, is de invoering 
van de Omgevingswet. GBV wil 
waken voor een goede balans in de 
afweging tussen algemeen belang 
en individueel belang van inwoners 
bij ruimtelijke ontwikkelingen.

YOURI VAN OORSCHOT:
Een van de speerpunten van GBV 
is het voorzieningenniveau op peil 
houden en uitbreiden, zoals het 
zwembad. Hierbij letten we ook 
op de kosten. Onze woonlasten 
blijven behoren tot de 25X goed
koopste gemeenten.

JURRE VAN DER VELDEN:
Maar GBV is niet alleen maar lokaal 
georiënteerd. Wij hechten aan een 
sterke positie van Veldhoven in de 
regio en verwachten daar ook re
sultaat van te zien als het gaat om 
de regionale bereikbaarheidsagen- 
da en de afstemming rond plannen 
voor ontwikkeling van woning
bouw en bedrijventerreinen.

Meer weten over GBV? 
Kijk op www.gbveldhoven.nl

Senioren Veldhoven, aan de slag voor u!

V.l.n.r. Gerrit Coppens, Jos van Gent, Jolanda van Hulst, Mark van 
Hulst en Elly de Greef (foto gemaakt door Henk Peters)

TERUGBLIK
Omdat we als politieke groepering dit jaar voor het eerst 
een bijdrage leveren aan de algemene beschouwingen 
past ons een terugblik. Nu, een jaar geleden zaten we 
met een oprichtingsgroep te brainstormen over de 
Veldhovense politiek en we dachten dat een aantal 
dingen beter kon. Het gestuntel van toenmalige raad 
met Muziekschool en Bibliotheek is daarvan een 
voorbeeld. We stelden een verkiezingsprogramma 
in hooflijnen op, namen ludiek deel aan carnaval en 
deden mee aan de verkiezingsdebatten. Dat leverde 
voor ons het gedroomde resultaat om met vijf mensen 
in de nieuwe raad te komen. Uiteraard danken wij U, 
bij dezen, nogmaals voor het gestelde vertrouwen. 
Echter wat we toen niet konden bevroeden was dat 
direct na de feestvreugde twee leden van de fractie, 
Rien en Yvonne Luykx, een andere route zouden 
gaan bewandelen. Voor zover zij voor de verkiezingen 
signalen in die richting af hebben gegeven, we hebben 
het niet herkent. We bleven met een kater zitten en met 
ons al die kiezers die gehoopt hadden op een nieuwe 
sterke fractie. Ons excuus aan die teleurgestelde kiezer, 
maar we hebben de rug gerecht en we zijn voor U aan 
de slag gegaan.

SENIORENBELEID
Het mag U niet verbazen dat seniorenbeleid een 
belangrijk aandachtspunt van ons is. Ruim 10 jaar 
geleden heeft de gemeente een nota ouderenbeleid 
gehad. Een nota die als je er doorheen bladert tamelijk 
gedateerd is. Een periode waar mensen gebruik 
maakten van vormen van vroegpensioen terwijl men 
nu doorwerkt tot 67 jaar. Nu zijn de meeste ouderen 
heel zelfredzaam en staan niet op het handje van de 
gemeente te wachten. Maar waarom wel wipkippen 
en trapveldjes voor kinderen en jongeren en geen 
beweegtuinen voor volwassenen en ouderen in 
de diverse wijken? Ouderen hebben hooguit een 
gedateerde trimbaan ergens achteraf. Een punt 
van aandacht zijn ook die ouderen die mogelijk 
vereenzamen. Door fysiek ongemak of andere redenen 
zijn zij langzaam uit de sociale netwerken gegroeid. 
Hoe krijgen we die mensen weer betrokken? We gaan 
derhalve het College verzoeken om een nieuwe nota 
seniorenbeleid te maken van waaruit we actie kunnen 
ondernemen naar die doelgroepen.

TOEGANKELIJKHEID GEMEENTEHUIS
Hierbij bedoelen we niet de fysieke toegang, die lijkt 
wel in orde. Telefonisch worden we geacht 14040 in 
te toetsen. Meermalen komt men dan in Eindhoven 
terecht die ook dat nummer voert. Er is ook nog een 
040 nummer, enkel de meeste mensen kennen dat 
nummer niet. Mensen worden geacht een afspraak te 
maken. Een prima service, maar het is wel gemakkelijk 
om gewoon binnen te kunnen lopen. Moet je dan een 
half uur wachten, altijd sneller dan eerst naar huis om 
een digitale afspraak te maken. Bepaalde formulieren 
zoals vergunningen moeten binnen een bepaalde 
termijn verstuurd worden. Binnen een termijn, dat 
betekent dat het formulier op dag 10 op de post kan 
en niet hoeft te blijven liggen tot dag 30 omdat dat 
eenmaal wettelijk mag. Klantvriendelijkheid moet de 
standaardhouding zijn.

DUURZAAMHEID
Als SENIOREN VELDHOVEN zijn we ons terdege be
wust dat we deze wereld doorgeven aan onze kinde
ren. We moeten af van de wegwerpeconomie en we 
moeten duurzaam omgaan met bestaande grondstof- 
bronnen. We hebben derhalve de motie over statie- 
geldalliantie van de PvdA van harte ondersteund. Ook 
juichen we de inzet van zonnepanelen op gemeentelij
ke gebouwen toe. In ruim een eeuw is een groot deel 
van de fossiele grondstoffen, waar de aarde miljoenen 
jaren aan gebouwd heeft, gepotverteerd. Veldhoven 
is niet echt een gemeente waar windenergie kansen 
heeft. Naast de vele nog beschikbare daken kan ook 
gekeken worden naar grote parkeerterreinen. De ge
meente heeft zelf parkeerterreinen in eigendom, maar 
ook ASML, Koningshof, etc. hebben terreinen die ge
schikt zijn voor zonnepanelen voorzieningen. In nieu
we bestemmingsplannen zou de bestemming parkeren 
aangevuld moeten worden met de mogelijkheid tot 
het bouwen van een dak met zonnepanelen.

VOORUITBLIK
Uiteraard zijn er meer thema's waar we aan werken. 
Wilt u weten welke thema's nog meer onze aan
dacht hebben? Neem dan contact op met SENIOREN 
VELDHOVEN via www.seniorenveldhoven.nl.

Jolanda, Elly, Gerrit, Jos en Mark.

SENIOREN VELDHOVEN
Ŭiũlìtbij, écht betrouwbaar

Kijk op onze website:
www.seniorenveldhoven.nl
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Zorg voor vlees op de botten: 
Duurzaam besturen

VE1
SA M EN
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HART 
VOOR VELDHOVEN

www.veldhovensamenanders.nl

Het opbouwen van een financiële buffer is nodig om ervoor te zorgen dat wij in 
de toekomst onze huidige taken kunnen blijven uitvoeren. VSA blijft pleiten voor 
een kleine, kwalitatief sterke, flexibele organisatie die regie voert, samenwerkt en 
aansluit op de behoefte van Veldhovenaren. Dit college wil structureel het aantal 
ambtenaren weer uitbreiden. Waarom is voor VSA niet duidelijk.

A

EEN SIGAAR UIT EIGEN DOOS
Kabinet Rutte III belooft iedereen een koopkrachtverbetering 
van 1,5 %. Echter, het college in Veldhoven verhoogt de OZB 
maximaal. Dit betekent dat u voor de lokale lasten over vier 
jaar 35 % meer gaat betalen. VSA is tegen het onnodig verho
gen van de OZB.

Björn Wijnands

WONEN IS EEN BASISRECHT
Er moet veel meer gebouwd worden voor jongeren, starters, 
mensen met een kleine beurs, ouderen en mensen met een 
zorgvraag. De grond ligt er en de bouwplannen zijn klaar. Niet 
meer uitstellen, nu echt beginnen! De schop in de grond!

Peter Cattenstart

BUURTBEWONERS RICHTEN ZELF HUN BUURT IN
VSA wil een sterkere buurtgerichte aanpak. Buurten organi
seren zich, zodat mensen echt betrokken raken. Zij kennen 
hun eigen buurt het best. Bewoners zijn leidend, de gemeen
te dienstverlenend. Als het aan VSA ligt krijgt elke buurt na 
samenspraak een eigen budget voor maatregelen gericht op 
onder andere veiligheid, groen-onderhoud en straatmeubilair.

Elly van de Camp

HAALBAAR EN REALISTISCH DUURZAAMHEIDSBELEID
VSA wil een haalbaar en toekomstbestendig beleid ten aanzien 
van energietransitie en duurzaamheid. Geen structureel nieuw 
personeel blind inzetten voordat mogelijkheden zijn doordacht 
die passen in Veldhoven. Groen, mobiliteit en zonne-energie 
zijn kansrijke middelen daartoe. VSA vindt dat Veldhoven kop
loper in duurzaamheid moet worden.

Jacob Beens

HINDER VAN VLIEGVERKEER MOET MINDER
Veldhoven moet inzetten op leefbaarheid en gezondheid voor 
haar inwoners. Voor VSA blijft het standpunt: bij de dooront- 
wikkeling van Eindhoven Airport zijn leefbaarheid en klimaat- 
doelen het meest belangrijk.

Wim Peters

SAMEN OP WEG NAAR EEN STERKE, STABIELE TOEKOMST
Rijksbeleid is gebaseerd op geld besparen en niet op goede 
zorg. Voor VSA staat goede zorg voorop. Mensen hebben recht 
op goede zorg nu en ook in de toekomst. Onderzoek geeft 
aan: er zijn straks onvoldoende mantelzorgers en professionele 
hulpverleners. Alsmaar hulp blijven koppelen aan mantelzorg 
en rondrijdende zorgverleners is niet reëel. VSA wil meer toe- 
komstbestendig beleid ten aanzien van het sociale domein. 
Karen Gielis

myVE 
SAMEN 
ĤNDRS

Kijk op www.veldhovensamenanders.nl
voor meer informatie over VSA.

Strijden voor een Veldhoven 
dat we door willen geven
De economie draait als een dolle. ASML neemt dit jaar bijna 4.000 nieuwe werknemers aan. Als zij geen plaats 
hebben om in de buurt te wonen, raakt onze infrastructuur verder verstopt. Zowel de huizenmarkt als de arbeids
markt raken in korte tijd oververhit. Tijd om het hoofd koel te houden zegt het CDA Veldhoven. Kies voor wat echt 
belangrijk is. Investeer je geld als gemeente in wat echt belangrijk is voor de toekomst.

EEN EIGEN (T)HUIS EEN PLEK ONDER DE ZON ...
Iedereen heeft behoefte aan een huis, een thuis waar 
je veilig bent en je geborgen voelt. Een plek waar je 
familie en vrienden ontmoet en waar je er samen iets 
van maakt. We moeten er als gemeente voor zorgen 
dat er voor alle mensen passende betaalbare huizen te 
vinden zijn. Toename van de inwoners betekent ook 
draagvlak voor voorzieningen in de toekomst. Nu bou
wen voor later dus.

EN ALTIJD IEMAND OM JE HEEN .
Een school, een kinderopvang, een vereniging en ge
meenschapshuizen zijn ontmoetingsplekken bij uitstek. 
Deze plekken zijn meer dan ooit van belang om ervoor 
te zorgen dat iedereen in Veldhoven het gevoel heeft 
er bij te horen en zich thuis te voelen. Geen bezui
nigingen daarop, maar investeringen daarin, voorko
men dure zorgtrajecten later. Investeren in de sociale 
infrastructuur is nodig en begint met ontmoeten. De 
Erikant behouden voor de senioren is een goed be
gin. Daarnaast de regiekamer in Oerle ondersteunen, 
een ontmoetingsplek in Huysakkers creëren, meer dan 
een picknickbank bij de units in Zeelst. Dat gaan we 
doen wat ons betreft. Initiatief vanuit de samenleving 
moet beloond worden en gestimuleerd, niet opgelegd 
of overgenomen door de gemeente. Vekemansfonds, 
voedselbank, verenigingen, stichtingen, coöperaties en 
duurzaamheidsinitiatieven, ga zo door.

SIMPELWEG GELUKKIG
Geluk kunnen we niet kopen en als gemeente niet ma
ken. Geluk heeft met samen leven te maken, niet ieder

V.l.n.r. Joop Horsten, Marina Heutinck-Schouten, 
Marionne van Dongen-de Kruijf, Ton Bolsius en Martijn Tholen

ifnïal
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voor zich maar met elkaar. Het heeft te maken met 
vergeven, met iets betekenen, met mensen iets gun
nen en met ontwikkelen en leren.

WAT KOST DAT?
Het college heeft een begroting neergelegd, waarin 
de OZB de komende 4 jaren met ruim 30% zal stij
gen. De belastingen voor riool en afvalstoffen zullen 
ook worden verhoogd. Dat betekent dat de huishou
dens en de ondernemers in de buidel moeten tasten 
om alle plannen te kunnen realiseren. Desondanks zal 
het eigen vermogen van de gemeente tot 2020 met 
10% dalen en nemen de schulden ondanks verkoop 
van gronden niet af. Met een gunstige economische 
conjunctuur, een forse lastenverhoging én de verkoop 
van grond lukt het dit college niet de schulden te ver
kleinen en het eigen vermogen te vergroten. Gelet op 
de partijen in de coalitie (met name VVD) vinden we 
dit heel onlogisch.
Wij begrijpen best dat als we voorzieningen als een

Veldhoven
fìnàeweying

zwembad, muziekschool, bibliotheek, onderwijsvoor
zieningen en theater en een toename van het aantal 
medewerkers van de gemeente willen, we daarvoor 
zullen moeten betalen. De rekening kunnen we niet 
doorschuiven naar toekomstige generaties.
Het CDA heeft altijd gezocht naar de mogelijkheid om 
de totale woonlasten niet te laten stijgen. Te streven 
naar een compacte overheid en de samenleving ruimte 
te geven. Wij zullen het college daarom vragen na
drukkelijk te kijken naar de mogelijkheid andere belas
tingen te laten dalen en kwetsbare groepen die deze 
verhoging niet kunnen opbrengen te ontzien. En als 
we dan toch geld hebben om te investeren dan heb
ben we nog wel een paar suggesties.

WAT DOEN WE?
CDA Veldhoven strijdt voor:
^ Passende onderwijshuisvesting in Oerle, los de krap

te snel op;
^ Ontmoetingsplekken in bestaande en in nieuwe wijken; 
^ Ontwikkel de omgeving muziekschool en Slot-Oost 

voor wonen, samen met omwonenden;
^ Ondersteun het initiatief van de regiekamer;
^ Ontwikkel het gebied rondom het plein van d'Ekker 

voor wonen.

CDA Veldhoven heeft moties en amendementen voor
bereid t.b.v.
^ Onderwijshuisvesting in Oerle;
^ Parkeren in Veldhoven;
^ Benchmarken van kosten.

Kijk voor meer informatie over 
CDA Veldhoven op:

www.cda.nl/veldhoven
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Betrokken maatschappij... 
Beter Veldhoven

Samen optrekken maakt 'n betere maatschappij! Vanuit de idealen van de sociaalde- 
mocratie wil de Veldhovense PvdA hieraan werken. Dus sporen we buurtbewoners 
aan elkaar te ontmoeten. Dus komen we op voor wie het zwaar te halen hebben. 
Maar repareren we ook de weg naar werk voor wie die vrijwel onbegaanbaar is. We 
weten ons ondersteund door Swove, Cordaad, Stichting Leergeld en andere welzijns
organisaties. Maar ook uw meedenken is welkom!
Het coalitieakkoord onderschrijft dat iedereen de zorg en ondersteuning krijgt die 
nodig is. Dat zie je terug in de begroting 2019. Daar staat ook het voornemen het 
echte gesprek aan te gaan met aanbieders en cliënten om zo toekomstbestendig 
zorgbeleid te kunnen maken. 'n Goede zaak!

135 gemeenten variëren van C 8.700 
tot C 43.300. Een sociale huurwoning 
staat gemiddeld op 141 m2. Bij C 275 
per m2 kost die hier dus C 38.775, te
gen gemiddeld C 21.600 in Nederland. 
Natuurlijk, de grondprijs is maar één van 
de prijsbepalende factoren. Bij financië
le meevallers in de komende tijd is deze 
voor ons wel - regionaal - aandachts
punt één.
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SAMEN PRATEN
en eten Met

MANTELZORGERS

ZORG VOOR DE JEUGD
De gezondheid rond de geboorte geeft 
aan of kinderen later fysieke en men
tale problemen krijgen. Daarom staan 
we vierkant achter het actieprogramma 
Kansrijke Start. Gemeenten, partijen uit 
de geboortezorg en de jeugdgezond
heidszorg trekken daarin samen op om 
de kinderen van vandaag en de vol
wassenen van morgen een betere kans 
te bieden. Onze steun heeft ook het

actieprogramma ‘zorg voor de jeugd', 
onderdeel van het transformatiefonds, 
waaruit een nieuwe manier van werken 
wordt betaald.

BOUWEN... BOUWEN... BOUWEN
Dat is ons devies. Bouwen voor de mid
deninkomens. Bouwen voor de jeugd, 
anders zijn we ze kwijt. Daarom breken 
we 'n lans voor meer duurzame kleine 
woningen, zoals tiny houses, en voor 
het Collectief Particulier Opdrachtge- 
verschap (CPO). Het CPO biedt kansen 
voor starters en jongeren, versterkt so
ciale verbondenheid en geeft regie aan 
burgers. Door plannen te combineren 
met die van de woningbouwcorporaties 
blijven de woningen langer voor starters 
beschikbaar.
Sinds kort zijn ondersteunende maat
regelen van kracht voor de sociale wo
ningbouw en ging de grondprijs per 
m2 van 307 naar 275 euro. Prima. Nu 
staat in de Monitor nieuwbouw socia
le huurwoningen dat de grondprijzen in

DUURZAAMHEID EN VERKEER
Fietsgebruik woon-werkverkeer sti
muleren en hoogwaardige fietsroutes 
opzetten tussen High Tech Campus en 
ASML? Prima. Laten we daarom vaart 
achter de plannen zetten om al volgend 
jaar te kunnen starten met het uitvoeren 
van het ontwerp.
Op de rol staan ook monitoring en 
bewustwordingsacties rondom zwer
fafval. De PvdA vind het belanrijk dat 
er ruim aandacht wordt besteedt aan 
een nog schoner en milieuvriendelijker 
Veldhoven.

'n Andere actie is het herzien van het 
huidige contract laadpalen. Onze ambi
tie is: laadpalen bij alle scholen, openba
re voorzieningen, semi-overheidsinstel- 
lingen en in alle wijken.
Voor studie naar energietransitie is voor 
2019 geld gereserveerd. En dat is prima, 
want goede plannen komen straks ten 
goede aan de uitvoering van de transi
tie.

EN DE CENTEN?
Als de collegevoorstellen doorgaan, 
loopt het positief saldo van C670.000 
op naar C 1,4 miljoen in 2022. Ook de 
schuldenpositie verbetert door de aan
trekkende grondverkopen. Hopelijk zet 
dit door. Met deze begroting komt het 
college tegemoet aan de PvdA-wens 
van een financieel gezonde gemeente. 
Wij zijn dan ook blij dat we een wethou
der op financiën konden 'leveren'.
Er zijn wel zorgen. De gemeente heeft 
nog steeds behoorlijk wat geld geleend. 
Dit wordt de komende jaren minder, 
maar pas vanaf 2022 krijgt Veldhoven 
meer eigen financiële middelen. On
danks de positieve ontwikkeling is op
letten geboden. Het college is zich hier
van bewust. Gelukkig.

U kunt op ons rekenen: (v.l.n.r.) Andrej van 
Hout, Johan de Haas, Wim Meijberg, Frans Hof

meester en Christina Goossens Ruhr.

www.veldhoven.pvda.nl

V.l.n.r. de D66 fractie: Hein van der Reijden, Mariëlle Giesbertz, 
Ingrid Hartlief, Levien de Braal en Willem Hornman.

Focus op samenwerking, 
binnen & buiten de gemeente
Het eerste half jaar van de nieuwe coalitie zit erop. En dat betekent dus ook het eerste halve jaar van de oppositie, 
waar D66 nu in zit. Een oppositierol betekent niets meer of minder dan nog harder werken om de zaken die onze 
kiezers aangaven belangrijk te vinden, voor elkaar te krijgen; gefocust op inhoud, met oog voor nuance en rede
lijkheid en in het belang van alle inwoners van Veldhoven. Onze (steun)fractieleden zetten de D66-speerpunten 
voor de komende periode op een rij.

INGRID HARTLIEF,
FRACTIEVOORZITTER 
“Het klimaat verandert snel, door 
de mens. 'Alle beetjes helpen' is 
niet meer genoeg."
^ De klimaatdoelen zijn vergaand 

en vereisen actie van de ge
meente en van ons allemaal.

^ De energietransitie moet snel 
worden ingezet, met goede én 
betaalbare oplossingen voor inwoners en bedrijven.

^ Duurzaamheid is meer dan het inzetten van andere 
energiebronnen. We gaan voor hergebruik van ma
terialen (afval scheiden), leefbaarheid (voldoende 
groen in de wijk en een goede regenwaterafvoer) en 
biodiversiteit.

MARIËLLE GIESBERTZ,
RAADSLID
“Altijd met elkaar in gesprek blij
ven. Zo simpel is communicatie".
^ Helder communiceren over in

spraak én de grenzen aan in
spraak.

^ Versterk en waardeer wijkplat- 
forms, het zijn goede instrumen
ten als het gaat om gemeen

schapszin en vertolken van visies en meningen op 
buurtniveau.
^ Ga proactief en via alle mogelijke media en midde

len op zoek naar dialoog met inwoners en bedrijven, 
leg voorgenomen beleid uit, vraag om feedback en 
laat zien wat je daar mee doet. En wordt besloten om 
feedback niet te gebruiken, onderbouw die keuze dan.

LEVIEN DE BRAAL,
STEUNFRACTIELID 
“Veiligheid is niet alleen een ver
antwoordelijkheid van de over
heid, maar van ons allen."
^ I nvesteer in een gedegen net

werk van buurtpreventieteams 
en sociale cohesie.

• Breng donkere plekken in kaart 
en zorg voor (slimme) verlich
ting ervan.

• Verminder zwerfafval, onder andere door het plaat
sen van meer afvalbakken.

WILLEM HORNMAN, 
STEUNFRACTIELID 
“REGIONALE SAMENWERKING 
moet met hoofdletters geschreven 
worden."
^ Veldhoven moet een actieve, 

initiatiefrijke rol op zich nemen 
binnen de regio om haar positie 
als sterke zelfstandige gemeen
te te bevestigen.

^ Onderwerpen die de gemeentegrenzen overstijgen,

zoals bijvoorbeeld economische ontwikkeling en be
drijfsvestigingen, jeugdzorg en criminaliteitsbestrij
ding moeten regionaal opgepakt worden.

^ Oog houden voor de democratische legitimiteit en 
dus zorgen dat de Veldhovense gemeenteraad altijd 
optimaal invloed kan uitoefenen op de regio-ontwik- 
keling.

HEIN VAN DER REIJDEN,
STEUNFRACTIELID 
“Financiën is meer dan alleen 
geld, het is een visie".
• Structurele afname van de 

schuldenpositie en toename van 
het eigen vermogen van de ge
meente.

^ Financiële ruimte scheppen voor 
noodzakelijke zorg.

^ Geen bezuinigingen op de sportverenigingen en 
culturele instellingen; het cement van onze samen
leving.

Ga naar veldhoven.d66.nl 
of scan de QR-code voor 
meer informatie.
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Uiteindelijk is alles Dienstverlening!
De Oudere Veldhovenaar

BPV wil, binnen 
alle beleid, meer 
aandacht voor de 
positie van onze 
ouderen. í li'1.

Toegankelijke Dienstverlening
BPV wil duidelijke, 
heldere, eenvoudige 
en toegankelijke 
dienstverlening 
met minder 
bureaucratische 
regeltjes.

Gezond Huishoudboekje
BPV wil een gezonde 
financiële basis. 
Budgetbewaking en 
het nakomen van 
budgetafspraken 
zijn regel en geen 
uitzondering.

Armoede & Eenzaamheid
BPV wil nadrukkelijk 
kijken naar de 
mogelijkheden 
om samen met 
de bestaande 
netwerken deze 
terug te dringen.

www.burgerpartijveldhoven.nl
BPV luistert meer en 
beter naar 
alle burgers van 
Veldhoven.

w
BurgerPvb; VcHhSvĽn

Mobiliteit & Infrastructuur
BPV wil de 
uitstoot van fijnstof 
en lawaaioverlast 
verminderen door 
knelpunten aan te 
pakken en smart 
mobility bevorderen.

ï'^2
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Veiligheid & Wonen Sport, Cultuur en Onderwijs Ondernemen & Economie
BPV wil voor alle 
burgers een mooie, 
veilige en rustige 
woonomgeving met 
alle voorzieningen 
binnen handbereik. 
Meer handhavers en 
de bestuurlijke boete 
dragen hier aan bij.

BPV wil de 
deelname aan 
sport, onderwijs en 
culturele activiteiten 
bevorderen. Extra 
promotie en subsidie 
moeten dit mogelijk 
maken.

BPV wil bedrijven 
ondersteunen en 
faciliteren door het 
creëren van gunstige 
voorwaarden om 
in Veldhoven een 
onderneming te 
vestigen.

LOKAAL
LIBERAAL

Nee tegen verhoging OZB
Lokaal Liberaal is een nieuwe partij binnen Veldhoven.
Een nieuwe partij met een herkenbaar geluid.
Klein team, maar doen wat je belooft is het motto.
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Onlangs heb ik, Maarten Prinsen, mij met pijn in 
het hart afgesplitst van de Veldhovense VVD, waar 
ik sinds eind jaren '80 actief ben geweest als lid, 
commissielid, raadslid en wethouder.

Het college van burgemeester en wethouders heeft nu 
twee VVD wethouders en is voor het eerst de grootste 
partij in de gemeenteraad van Veldhoven.

Sinds jaar en dag heeft de VVD zich met succes hard 
gemaakt om de Onroerend Zaak Belasting (OZB) in 
Veldhoven niet te verhogen. Echter nu de VVD de 
grootste is geworden laten zij terstond dit streven los 
en gaat men de OZB de komende vier jaar met 30% 
verhogen. 'Leuk' bedankje aan de kiezers. Hier kan en 
wil ik niet achterstaan.
Daarom ben ik onlangs uit de VVD-fractie gestapt en 
ga ik met een nieuwe partij, Lokaal Liberaal, verder.

Wat Lokaal Liberaal betreft zijn er best andere 
mogelijkheden om de gemeentebegroting voor 
2019 sluitend te krijgen. Hiertoe zullen wij bij de 
begrotingsbehandeling op dinsdag 13 november de 
gemeenteraad een voorstel doen.

Wat Lokaal Liberaal betreft gaan we niet graaien in de 
portemonnee van de huiseigenaar en de ondernemer

door de OZB de komende vier jaar met 30% te ver
hogen.

Het gaat op alle fronten weer wat beter na de crisis. 
Waarom moeten nu de huiseigenaar en de ondernemer 
in Veldhoven extra gepakt worden?

Kortom, een nieuwe partij, een bekend geluid.
Er kan nog zoveel beter in onze mooie gemeente.

Ik heb er zin in, 
Maarten Prinsen.

De coalitie stelt voor de komende vier jaar een stijging voor 
van de OZB met 300á. Lokaal Liberaal wil 00á verhoging.

Meer weten over Lokaal Liberaal?
Neem contact op met Maarten Prinsen via MaartenPrinsen@UPCmail.nl

Maarten Prinsen


